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Geachte mevrouw Van der Wal, 

Tijdens de Regeling van werkzaamheden van 6 december 2022 en bij aanvang van de behandeling 
van de begroting Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit (eveneens 6 december 2022) heeft het lid 
Van der Plas (BBB) u verzocht het document' Hoofdlijnennotitie NPLG, versie 27 september' aan de 
Kamer te doen toekomen. U heeft in reactie daarop aangegeven dat het staand kabinetsbeleid is om 
ambtelijke tussenversies die bestuurlijk niet zijn vastgesteld en die uitsluitend op ambtelijk niveau 
zijn besproken niet te delen. U heeft vervolgens toegezegd dit punt in de ministerraad aan de orde te 
zullen stellen en de Kamer hierover te informeren. 

Graag wijs ik in dit verband op het Nader rapport inzake het op eigen initiatief uitgebrachte advies 
van de Afdeling advisering van de Raad van State over ministeriele verantwoordelijkheid (Kamerstuk 
35 570, nr. 47): 

" Naar aanleiding van de discussie over artikel 68 Grondwet, wil het kabinet markeren dat een 
Kamerlid ten minste recht heeft op die informatie, die ook openbaar zou worden gemaakt bij de 
behandeling van een Wob-verzoek. De Wob vormt immers een ondergrens voor de 
informatieverstrekking aan de Kamer. Als bij een Wob-besluit informatie vrijgegeven wordt die de 
bewindspersoon relevant acht voor de Kamer, wordt de Kamer daarover ook gelijktijdig 
geinformeerd. Het zou niet moeten voorkomen dat essentiele informatie via de Wob naar buiten 
komt, zonder dat de Kamer daarover wordt geinformeerd. Het kabinet wil dat voorkomen. Ook wil 
het kabinet dat ambtenaren te alien tijde vnjelijk kunnen adviseren en tegenspraak kunnen bieden. 
Een goed afgewogen beleidsvoorstel vraagt in de voorbereiding immers een gedegen ambtelijk advies 
met verschillende, al dan niet voor de hand liggende opties en voor- en nadelen. In de ambtelijke 
advisering moet daar ruimte voor zijn. Dat is voor het kabinet ook een belangnjk punt. Het kabinet 
meent dat de gevolgen waar de Afdeling voor waarschuwt bij het verstrekken van interne stukken, 
zich minder zullen voordoen indien een verzoek gericht en specifiek is. 



Het kabinet is er veel aan gelegen meer begrip en ontspanning te brengen in de relatie tussen 
Kamerleden, bewindslieden en ambtenaren en een bijdrage te leveren aan het doorbreken van, zoals 
de Afdeling het noemt, 'de neergaande spiraal van polarisatie en wantrouwen'. Het kabinet zal 
gerichte verzoeken om specifieke documenten honoreren op eenzelfde wipe  als wanneer de verzochte 
stukken via de Wob zouden zijn verstrekt. Indien nodig kan de bewindspersoon bij het verstrekken van 
de stukken deze ook voorzien van een duiding van de inhoud. In voorkomende gevallen vindt hierover 
uiteraard over/eg p/aats tussen het kabinet en de Kamer. Het kabinet hoopt dat dit, samen met de 
bespreking van het samenspel in de brede dia/oog, zal bijdragen aan een betere informatie en 
vertrouwensrelatie. Het kabinet is ook benieuwd naar de reactie van het par/ement op het door de 
Afdeling geconstateerde knelpunt en de wipe  waarop het parlement dit punt wenst te adresseren." 

Tijdens een notaoverleg in de vaste commissie voor Binnenlandse Zaken d.d. 5 juli 2021 over andere 
voornoemd Nader rapport heeft de minister van Binnenlandse Zaken aangegeven dat ook voorzien 
wordt in individuele, specifieke documenten, als daar door een lid naar wordt gevraagd (zie 35 570, 
nr. 65, p. 50). 

Mocht u in uw schriftelijke reactie nog steeds van opvatting zijn dat het door het lid Van der Plas 
gevraagde document niet aan de Kamer overlegd kan worden, verzoek ik u nauwkeurig in te gaan op 
de daaraan ten grondslag liggende weigeringsgrond. 

Meer in het algemeen verzoek ik u in het kabinet te bespreken welke uitzonderingen er naar de 
opvatting van het kabinet zijn ten aanzien van het delen van documenten waar individuele leden 
specifiek om hebben verzocht. Rondom het grondwettelijke informatierecht van individuele leden 
kan immers geen onduidelijkheid blijven bestaan. lk verzoek u om uiterlijk half januari 2023 te 
reageren op deze brief. Uw reactie zal ik ook doen toekomen aan de werkgroep Informatieafspraken, 
die is ingesteld met als opdracht (onder andere) afspraken met de regering te maken over de 
omgang met artikel 68 Grondwet en het verstrekken van informatie. 

Een afschrift van deze brief zal aan de Minister-President worden verzonden. 

Met vriendelijke groet, 

VeralTergkamp 

Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 
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